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DATUM

9 juni 2022

ONDERWERP

beantwoording technische 
vragen Algemene 
Vergadering

Inleiding

Hieronder vindt u de beantwoording van de technische vragen bij de AV-
agenda van: 5 juli 2022

Besluitvormende AV-vergadering

5.a Begrotingsproces Kadernota
1. In bijlage a. blz. 3: Onder Programma Voldoende en Gezond water 

komen we bij het 3e streepje het woord Oppervlaktewatermeetnet 
tegen. In de achterliggende algemene vergadering hebben we het 
gehad over grondwatermeetnet. Is dit onderwerp per abuis hier 
vermeld?
(gesteld door de fractie Werk aan Water/Ongebouwd)

Antwoord
In september 2021 heeft de Algemene Vergadering besloten tot de aanleg van 
een beter grondwatermeetnet. Ook voor het oppervlaktewater is behoefte aan 
een beter meetnet. Voor een goed inzicht in het functioneren van het 
watersysteem is het essentieel dat ook het oppervlaktewatermeetnet op orde 
is. Om zo beter zicht te hebben op de situatie en ook om beter te kunnen 
sturen. Het college zal hiervoor in 2023 een voorstel voorleggen aan de 
Algemene Vergadering.

2. In bijlage c .Toelichting inzet reserves onder Ontwikkeling totale 
reserveomvang wordt aangegeven dat er tot aan het einde van de 
planperiode 6,9 miljoen wordt onttrokken.
(“1,3 miljoen in 2022 en 4,6 miljoen in 2023-2026). 
Deze verklarende som van de 2 getallen is onjuist. Wat is nu wel 
juist?
(gesteld door de fractie Werk aan Water/Ongebouwd)

Antwoord
Dit is juist geconstateerd. De onttrekking aan de egalisatiereserves voor de 
periode 2023-2026 bedraagt 5,6 miljoen euro, zoals in de tabel op pag. 2 wel 
juist is aangegeven. Bijlage c is naar aanleiding van uw vraag opnieuw 
gepubliceerd (met een toelichtende voetnoot op pag. 3).

5.c. Decentrale zuiveringspilot deelgebied 1b Oosterwold
3. In de oorspronkelijke opzet van zuivering met lokale IBA’s was het 

concept dat het effluent bij voor de stadslandbouw zou kunnen 
benut. 
a. Is deze mogelijkheid er ook bij de decentrale zuiveringspilot? 

Wat betreft kwaliteit van effluent is dit opgenomen in de 
uitvraag, maar hoe zit het met beschikbaarheid ter plekke?

b. Als de stadslandbouw het effluent niet kan benutten, kan deze 
waterbehoefte dan worden meegenomen in het project 
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Waterbeschikbaarheid of anderszins worden besproken met het 
gebied?

(gesteld door de fractie Natuurterreinen)

Antwoord
a. Hergebruik van het effluent van de zuiveringspilot in het gebied voor 

bijvoorbeeld stadslandbouw is theoretisch mogelijk maar vraagt om 
infrastructuur om het water het gebied in te brengen. Dit is niet voorzien. 
De pilotzuivering zal gaan lozen op de Gruttotocht. Dit is vanuit 
vergunningverlening haalbaar. Lozing in het watersysteem van Oosterwold 
is zonder nadere eisen, niet haalbaar. Bij lozing in de Gruttotocht vult het 
effluent het water in de Gruttotocht aan. De Gruttotocht wordt in droge 
periodes door agrariërs gebruikt om uit te beregenen.

b. Er wordt nog nagegaan welke afstemming met het gebied passend is. 
Het gaat overigens slechts om een beperkte hoeveelheid effluent. Het gaat 
om maximaal 800 woningen. Bij 800 woningen gaat het om ongeveer 10 
m3 effluent per uur. Ter vergelijk, een agrarische beregeningshaspel heeft 
een capaciteit van 60 tot 80 m3 per uur. Dit betekent dat effluent geen 
(deel)oplossing biedt voor het waterbeschikbaarheidsvraagstuk in droge 
perioden.

4. Waarom zijn de kaders van de AV voor dit project niet allemaal 
toegepast? Wat kost het dan extra om dat wel te doen?
a. Wat is er nu contractueel precies wel vastgelegd en met wie. Is 

dat juridisch afdwingbaar?
b. Het bedrag van de investering is voor dit moment nogal precies. 

Verwacht u nog meer kosten bijvoorbeeld voor onze pilots? Wat 
zijn de opruimkosten als het project stopt en wie betaald dat 
dan. Zijn er stelposten? Is er een post onvoorzien?

c. Het beheer en onderhoud kost ons over de 7 jaar periode zo 
maar 1 miljoen euro. Zijn alle kosten, zoals personeels- en 
energiekosten, daarin begrepen?

d. Worden er nog aanpassingen voorzien in de periode tot de 
mogelijke tekening van de overeenkomsten?

e. Oosterwold is een speciaal project. Zou de AV niet meer 
betrokken moeten zijn bij de beslissing over de nog af te sluiten 
overeenkomsten?

(gesteld door de fractie AV50)

Antwoord
a. In de uitvraag is als minimale eis opgenomen dat het effluent van de 

pilotzuivering moet voldoen aan de eisen die worden gesteld aan een grote 
AWZI. Het zuiveren tot KRW-effluentkwaliteit is als beoordelingscriterium 
opgenomen. Het consortium dat de voorkeur heeft, geeft aan het 
afvalwater verder te kunnen zuiveren dan de minimale vereiste en richting 
KRW-effluentkwaliteit te kunnen zuiveren. Daarmee wordt voor een 
belangrijk deel tegemoetgekomen aan het door de AV gestelde kader voor 
de effluentkwaliteit. Het voldoen aan de KRW-effluentkwaliteit vraagt naar 
verwachting extra geld en hiervoor zal de aanbestedingsprocedure moeten 
worden opgebroken. Het is onzeker is of dit in deze fase nog mogelijk is en 
zal tot vertraging leiden. Een aanbestedingsprocedure is juridisch 
afdwingbaar en de aanbesteding wordt uitgevoerd door de gemeente 
Almere. De aanbestedingsprocedure bevindt zich in de fase van 
opdrachtverlening en is in deze fase nog niet openbaar. Er kan daarom hier 
niet worden ingegaan op de vraag wat er wordt vastgelegd met wie. 
Overige (contractuele) afspraken met de gemeente Almere worden 
vastgelegd in de nog op te stellen samenwerkingsovereenkomst decentrale 
zuiveringspilot.

b. De investeringsbijdrage is gebaseerd op een percentage van het totaal 
beschikbare bedrag binnen EFRO en is daarom precies. Vanwege het 
belang van de pilotzuivering zal een onderzoeksplan worden uitgewerkt om 
het presteren van de zuiveringstechnieken en de pilots te monitoren. Extra 
kosten kunnen dus niet helemaal worden uitgesloten. Naar verwachting 
kan dit deels worden gefinancierd uit het project Waterlab Flevoland. Het 
opruimen van de installatie ligt bij de gemeente Almere als eigenaar van de 
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installatie. Mocht het waterschap na drie jaar het eigendom van de 
pilotzuivering overnemen (zie beantwoording vraag 5b), dan zal naar  
verwachting het opruimen van de pilot voor rekening komen van het 
waterschap. Over onvoorziene kosten zullen afspraken worden gemaakt in 
een samenwerkingsovereenkomst decentrale zuiveringspilot.

c. De beheer- en onderhoudskosten zijn gebaseerd op de bovengrens van de 
kostenopgave van drie consortia over de eerste twee jaar en geven richting 
aan de beheer- en onderhoudskosten voor latere jaren. We committeren 
ons tot beheerkosten van maximaal € 175.000. Na drie jaar neemt u een 
besluit over het al dan niet voortzetten van de zuiveringspilot en of we als 
waterschap vanaf dat moment de zorgplicht op ons nemen. Vanaf dat 
moment kan het waterschap zuiveringsheffing innen. Het onderhoud zal 
worden uitbesteed. Uitbestedingskosten zijn inclusief energie en 
personeelskosten.

d. Nee, er worden in deze periode geen aanpassingen voorzien.
e. Oosterwold is inderdaad een speciaal project. Om die reden heeft het 

college u op 28 september gevraagd om de kaders voor de decentrale 
zuiveringspilot vast te stellen. Het voorliggende voorstel past in essentie 
binnen de door u gestelde kaders. De uitwerking in de vorm van een 
samenwerkingsovereenkomst decentrale zuiveringspilot (in lijn met deze 
besluitvorming) kan bij het college worden gelaten. Voor de overige 
aspecten die Oosterwold betreffen, wordt de SOK Water, op verzoek van 
het college aangepast en opnieuw voorgelegd aan de besturen van de 
andere partners. Voor ondertekening zal dit stuk ter kennisname in de AV 
worden gebracht, zoals eerder toegezegd. Het college heeft ervoor gekozen 
om eerst duidelijkheid te hebben over de decentrale zuiveringspilot voordat 
wordt verdergegaan met de SOK Water. 

5. Is de aanbesteding van het project al geweest? Is M€ 1,3 genoeg 
om het gehele project te kunnen realiseren? Het lijkt ons laag voor 
een complete (mini) zuivering.
a. We betalen k€ 408 aan “leergeld”, maar wat verwacht het 

waterschap er te leren? Kan dat concreter beschreven worden? 
b. Wie is na 7 jaar de eigenaar van de dan staande zuivering? Wij 

gaan ervan uit dat dit het Waterschap is en het aan ons vervalt. 
Klopt dit?

c. Het geld voor het project moet voor 31 december 2023 worden 
uitgegeven daarna vervalt de subsidie. Omdat wij nauwelijks 
invloed op de planning hebben, nemen wij aan dat dit risico 
voor de gemeente Almere is. Is dat juist?

(gesteld door de C3-fracties)

Antwoord
a. De aanbesteding is in de fase van de opdrachtverlening, maar is nog niet 

openbaar (opdrachtverlening vindt plaats na positieve besluitvorming door 
de AV).

b. Uit de inschrijvingen is gebleken dat het haalbaar is om het project voor 
1,3 miljoen te realiseren. Zoals aangegeven bij de beantwoording van 
vraag 4a, is er vanuit het oogpunt van haalbaarheid voor gekozen om de 
effluenteis aan te passen, waardoor de haalbaarheid is vergroot. Omdat de 
aanbestedingsprocedure nog niet openbaar is, kan nog niet in detail 
worden ingegaan op aangeboden zuiveringstechnieken en innovatieve 
technieken. In de aanbesteding is opgenomen dat er technieken moeten 
worden toegepast die in de toekomst ook op de centrale AWZI kunnen 
worden toepast, waarbij het doel is “een betere waterkwaliteit”. Dit willen 
we bereiken met technieken die nutriënten zoals stikstof en fosfaat, 
verdergaand kunnen zuiveren, technieken die microverontreiniging 
verwijderen en technieken om eventueel grondstoffen terug te winnen. De 
inschrijvingen komen hieraan tegemoet. Dit wordt vastgelegd in de 
bestuursovereenkomst decentrale zuiveringspilot, waarbij overwogen kan 
worden een clausule op te nemen dat het waterschap, bij verlenging, onder 
voorwaarden mogelijk bereid is om het eigendom over te nemen.
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c. De gemeente realiseert de pilotzuivering en is eigenaar van de 
pilotzuivering. In de eerste drie jaar zijn we nauw betrokken en delen we 
de kosten van het beheer en onderhoud met de gemeente Almere. De 
gemeente is in die periode volledig verantwoordelijk. Zoals aangegeven in 
het voorstel is onze insteek om bij verlenging van de zuiveringspilot na drie 
jaar, de zorgplicht in te vullen. Vanaf dat moment worden we 
verantwoordelijk voor het reilen en zeilen van de zuivering. Het eigendom 
van de zuiveringspilot blijft in beginsel bij de gemeente Almere behalve als 
gezamenlijk met de gemeente wordt besloten dat het waterschap het 
eigendom overneemt (zie ook beantwoording 5b). 

d. Dit is juist. De gemeente besteedt aan en is risicodragend. Gemeente en 
waterschap stellen alles in het werk om ervoor te zorgen dat de realisatie 
tijdig plaatsvindt.

6.b Peilbesluit Almere Stedelijk 2021
6. Bijlage c : bij het kaartmateriaal wordt in de legenda gesproken 

over vloerpeil. Kunt u uitleggen wat vloerpeil is, in combinatie met 
drooglegging en streefpeil?
(gesteld door de fractie Werk aan Water/Ongebouwd)

Antwoord
Onder vloerpeil verstaan we de hoogte van de afgewerkte begane grondvloer 
van de woning. In het peilbesluit worden streefpeilen vastgesteld. Dit zijn de 
nagestreefde peilen die worden gemeten bij peil sturende kunstwerken (denk 
hierbij aan bijvoorbeeld stuwen of gemalen).  De drooglegging is in deze kaart 
gedefinieerd als het verschil tussen het voorgestelde streefpeil en het vloerpeil 
waarop stedelijk gebied wordt getoetst. Meer informatie hierover is ook terug 
te vinden in bijlage b, paragraaf 3.8, 3.9 en 3.10.1.

8.c Educatiestrategie
7. Door de focus op andere doelgroepen en het feit dat het een 

intensieve taak is qua planning en coördinatie kunnen de 
waterlessen niet in de huidige vorm worden voortgezet. Ik heb 
altijd begrepen dat deze lessen succesvol zijn. Jammer dus dat ze 
vervallen. Wel wordt getracht ze bij een samenwerkingspartner 
onder te brengen.
Wat is er nodig om de waterlessen in de huidige vorm in stand te 
kunnen houden? In organisatorische zin, personele zin, budgettair?
(gesteld door de fractie Natuurterreinen)

Antwoord
Het in stand houden van de waterlessen vraagt vooral organisatietijd. 
Deze tijd is ingeschat op 15 uur per week. Dit is onder andere nodig voor: 

• onderhouden van contacten met de scholen en de vrijwilligers; 
• inplannen en promoten van de lessen en rondleidingen (voor scholen); 
• informeren van de collega's op de gemalen;
• ontvangen van vrijwilligers;
• begeleiding en zorgen voor een veilige omgeving tijdens de rondleiding;
• voorraadbeheer en uitgifte lesmateriaal; 
• declaraties vrijwilligers verwerken;
• promoten van de waterlessen;
• werven van nieuwe vrijwilligers.

De kosten voor o.a. lesmateriaal zijn 12.000 euro per jaar (gebaseerd op 
bedragen van 2019). Conform de educatiestrategie is dit budget vanaf 2023 
gereserveerd voor andere activiteiten. Zo wordt nu gewerkt aan de 
ontwikkeling van een VR-tour voor de gemalen en in landelijk 
samenwerkingsverband met de andere waterschappen aan het ontwikkelen van 
een online RWZI tool.
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8.f Jaarverslag VTH
8. De discrepantie op Urk is verminderd. Hoeveel verminderd? Wat is 

de discrepantie daar nu geworden in een absoluut getal?
(gesteld door de C3-fracties)

Antwoord
Op dit moment hebben we geen absolute cijfers/berekening over de (hoogte 
van de) discrepantie op Urk en hoeveel deze is verminderd. De enkele 
bedrijven die in een andere klasse worden ingedeeld, zorgen, zoals in het 
jaarverslag benoemd, direct voor een (kleine) afname. Dit omdat deze 
bedrijven in voorgaande jaren te weinig of geen zuiveringsheffing hebben 
betaald.

9.a Ingekomen stuk, Onderzoek omgevingswet.
9. UvW, IPO en VNG hebben op 13 juni 2022 een brief aan de Eerste 

Kamer gezonden over de invoering van de omgevingswet. Heeft de 
Unie Zuiderzeeland hierover vooraf geconsulteerd?
(gesteld door de C3-fracties)

Antwoord
De Unie van Waterschappen (Uvw) vertegenwoordigt de waterschappen in het 
(inter)nationale speelveld, behartigt de belangen van de waterschappen en 
stimuleert kennisuitwisseling en samenwerking. De UvW is betrokken geweest 
bij het overleg met de andere koepelorganisaties over het standpunt over de 
inwerkingtreding van de Omgevingswet op 1 januari 2023. Dit valt binnen het 
mandaat van de UvW en is in lijn met eerdere standpunten van de UvW.

De vraag hieronder betreft een vraag voor de Rekenkamercommissie 
(RKC). De RKC heeft ook de beantwoording voor haar rekening 
genomen.

9.a Ingekomen stuk, Onderzoek omgevingswet.

10. De Eerste Kamer heeft op 7 juni 2022 besloten nog een datum vast 
te stellen voor de plenaire behandeling van het ontwerp Koninklijk 
Besluit met de inwerkingtreding van de Omgevingswet. Daarmee is 
de inwerkingtreding van de wet op 1-1-2023 twijfelachtig 
geworden. Is onderzoek door de rekenkamer op dit moment 
opportuun?

(gesteld door de C3-fracties)

Antwoord
Als Rekenkamercommissie volgen wij de ontwikkelingen omtrent de invoering 
van de Omgevingswet nauwgezet. Het rekenkameronderzoek betreft de 
interbestuurlijke samenwerking tussen verschillende overheden wanneer de 
nieuwe Omgevingswet van kracht is. Het gaat dan ook om een ex ante 
evaluatie. Onderzoek en interactie die hierin wordt opgezocht betreft de 
voorbereiding en het oefenen met interbestuurlijke samenwerking voorafgaand 
aan invoering van de Omgevingswet. Definitieve rapportage wordt eerste helft 
van 2023 verwacht. Naar de mening van de Rekenkamercommissie is ook bij 
een eventueel uitstel van invoering van de Omgevingswet dit onderzoek nog 
steeds opportuun en relevant bij zowel invoering van de Omgevingswet per 1-
1-23 als later in 2023.


